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Temats: Aktīvo farmaceitisko vielu ražošanas jaudas atjaunošana Eiropā

Pašlaik ES ražotajās zālēs izmantotās aktīvās farmaceitiskās vielas galvenokārt nāk no Ķīnas un 
Indijas (aptuveni 80 %). Tāpat aptuveni 40 % no visām Eiropā pārdotajām zālēm nāk no iepriekš 
minētajām valstīm. Šī situācija izveidojusies tādēļ, ka aktīvajām farmaceitiskajām vielām Eiropā ir 
augstas ražošanas izmaksas, kas izriet no tā, ka cita starpā ražotājiem ir jāievēro stingri vides 
standarti.

Tajā pašā laikā nav redzētas atbilstošas ES līmeņa iniciatīvas, kas mudinātu ražotājus ieguldīt aktīvo 
farmaceitisko vielu ražošanā Eiropas Savienībā. Dažas valstis jau ir atzinušas problēmas nopietnību 
un ieviesušas vietējus mehānismus, lai mudinātu ražotājus ieguldīt vietējā farmaceitiskajā ražošanā. 
Tomēr, lai šie pasākumi būtu sekmīgi, ir jāuzsāk ES mēroga rīcība.

1. Vai Komisija atzīst zāļu trūkuma problēmas apmēru un no tās izrietošo sabiedrības veselības 
apdraudējumu Eiropas Savienībā, ko rada Eiropas farmācijas nozares atkarība no aktīvo 
farmaceitisko vielu piegādātājiem no trešām valstīm?

2. Kādus pasākumus Komisija līdz šim ir veikusi, lai Eiropā stiprinātu aktīvo farmaceitisko vielu 
ražošanas jaudu, un vai šie pasākumi ir devuši iecerētos rezultātus, tostarp aktīvo farmaceitisko 
vielu ražošanas pārcelšanu uz Eiropu?

3. Vai Komisija plāno pieņemt atsevišķu stratēģiju aktīvo farmaceitisko vielu ražošanas jaudas 
atjaunošanai Eiropas Savienībā, ņemot vērā nepieciešamību veikt izmaiņas regulējumā un 
sniegt finansiālu atbalstu farmācijas uzņēmumiem, kas vēlas Eiropā ražot aktīvās farmaceitiskās 
vielas?
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